
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

SOLYMÁR / 2024-2029 / PROGRAM 
 
 
 

 



1 
 

 
SOLYMÁR / 2024-2029 / PROGRAM 

 

 

Solymár a rendszerváltás óta nagyot változott: Budapest közeli faluból egy több mint 

tízezer fős településsé vált. A korábbi erős közösségi mag, a sváb családok, illetve az 

agglomerációs bővülés előtt már itt gazdálkodó emberek közösség formáló ereje egyre 

inkább háttérbe szorult, és a kertvárosi életmódot, de a természet közelségét és a 

falusias hangulatot egyaránt kedvelő sok-sok család beköltözésével egy új közösségi 

dinamika kialakítására van lehetőség. 

 

A TESO Egyesület csapata úgy gondolja, hogy Solymáron irány- és ritmusváltás kell. 

Mire Solymár nagyrészét leaszfaltoztuk, eljutottunk oda, hogy az utak túlzsúfoltsága 

miatt a közösségi közlekedés és az alternatív közlekedési formák kellene, hogy előtérbe 

kerüljenek; sok pénzt áldoztunk az esővíz összegyűjtésére és elvezetésére, miközben 

komoly problémákat okozott a pazarló ivóvízhasználat és esővíz nem-használat 

következtében előállt ivóvízhiány, hogy csak néhány példát említsünk. 

 

Az önkormányzatok forrásait az elmúlt években alaposan megnyirbálták, így a település 

fejlesztése szempontjából meghatározó, hogy milyen pályázatokkal tudunk élni, illetve 

tudunk-e rugalmasan alkalmazkodni a mindenkor aktuális pályázati lehetőségekhez. 

 

Ettől függetlenül több olyan település szintű kihívás is van, amikben az elkövetkező 

ciklusban – külső forrás reményében, de akár a nélkül is – feltétlenül előre kívánunk 

lépni. 

 

 

 

 

 

Ahhoz, hogy választ tudjunk adni Solymár mostani és hosszútávú kihívásaira, újra kell 

fogalmazunk céljainkat; ehhez pedig a lehető legszélesebb körben kell bevonni már a 

célok megfogalmazásába is a solymáriakat. 

 

 

 

 

 

Mi abban hiszünk, hogy ehhez a változáshoz 

gondolkozásban és személyekben is megújulásra van 

szükség. 
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STRESSZMENTES KÖZLEKEDÉST! 
 
 

RENDEZZÜK A TEMETŐI CSOMÓPONTOT 
 
A temetői csomópont jelenlegi helyzete sokak mindennapjait keseríti meg, és a tervezett 600 
millió forintos körforgalomra évek óta nincs forrás. Aszódon, a 3-as főút vonalán a Magyar Közút 
ennek töredékéből alakított ki egy kis kerületű körforgalmat. Ez számunkra is minta lehet, de a 
temetői kereszteződés intelligens lámpával való szabályozása is egy lehetséges megoldás. 
Amíg a végső megoldást kialakítjuk, a Mátyás király utca 40-es tábla betartatására, és az 
indexelésre ösztönzésre fogjuk helyezni a hangsúlyt, mert már ezek az apróságok is sokat 
segítenének a Vasút utca dugóinak csökkentésén. 
 
KIHASZNÁLTABBÁ TESSZÜK A SZÉLHEGYI ÁLLOMÁST 
 
Fellépünk a szélhegyi állomás és parkoló jobb kihasználása érdekében. Korábban a zónahatár 
és a metrófelújítás miatt plusz költséget, és többlet utazási időt is jelentett, ha valaki innen 
utazott a Nyugati pályaudvarig. Jelenleg a vármegye bérletre is tekintettel mindkét probléma 
elhárult; a szélhegyi megálló "hátránya" pusztán annyi, hogy nem áll meg minden vonat. 
A szélhegyi megálló nem csak a solymáriak számára egy alternatíva, de Pilisszentivánhoz is 
közelebb esik, illetve a Pilisvörösvári tavak környékének is megállója lehet. 
E mellett célzottan buzdítani fogjuk azokat, akik a szélhegyi állomáson is megálló vonattal 
közlekednek napi szinten, hogy lehetőleg válasszák a szélhegyi megállót, ahol azonnal található 
parkolóhely és délután sem kell a Vasút utcai dugóban állni - így reggel és délután is értékes idő 
spórolható meg. 
 

Észszerűsítéssel több idő szabadul fel a fontos dolgokra! 
 
NÖVELJÜK A PARKOLÓHELYEK SZÁMÁT A SOLYMÁRI VASÚTÁLLOMÁSON 
 
Növeljük a parkolóhelyek darabszámát, és a környező magántulajdonú telkeket bevonva 
ösztönözni fogjuk további parkolók létrejöttét is, mint alternatíva. 
A vasútállomáson elektromos biciklik őrzésére és töltésére alkalmas tárolókat is kialakítanánk 
és a kisbuszhálózat népszerűsítésével is csökkentenénk az állomásra érkező autók számát. 
A környező településekkel egyeztetve előre lépünk abban, hogy lehetőleg távolabbról érkezve 
is legyen olyan tömegközlekedési alternatíva, ami kiválthatja az autózást. 
 

Sok lépésben elérjük, hogy a reggeli parkolóhely keresés ne legyen rémálom! 
 
CSÖKKENTJÜK A DUGÓKAT 
 
A környező településekkel közösen akarunk kiállni, hogy az ürömi körforgalomnál az ürömi ág 
helyzeti előnyét forgalomszabályozási eszközökkel visszafogjuk. 
Hűvösvölgy felé a II. kerülettel közösen keressük a megoldást egy bicikliút kialakítására. 
Támogatni kívánjuk az iskolabusz-hálózatot, és az Anna-kápolnai kiindulással ösztönözni fogjuk 
egy telekocsirendszer létrejöttét.  
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Az iskolánál új parkolási rendet alakítanánk ki: a diákok az iskola felőli oldalon egyből a járdára 
szállhatnának ki, úgy, hogy a szülő egyből tovább hajt. 
 
KISBUSZOK 
 
Jó iránynak tartjuk, hogy Solymár bővítette a buszhálózatát. Solymár két saját üzemeltetésű 
kisbuszjárattal is rendelkezik, így reggel és délután 10 perc sétával szinte bárhonnan el lehet érni 
valamilyen buszjáratot. A buszjáratok csökkentik az autós forgalmat, növelik a gyermekek 
mobilitását és az önállóságot. Úgy látjuk, hogy a Kerekhegyi kisbusz kapcsán a potenciális 
használókkal való közvetlenebb egyeztetésre, a menetrend pontosítására, nyári menetrend 
kialakítására és a folyamatok után követésére lenne szükség. Figyelem felhívó módon 
menetrendeket kell kihelyezni, az utalásos bérletvásárlást is meg kell oldani 
 
BICIKLIS KÖZLEKEDÉS 
 
Szakértő bevonásával – szeretnénk elkészíteni Solymár biciklis hálózatának tervezetét. Ha a 
Krautgarten és a Györgyhegy földútjai jobban karban lennének tartva, akkor a Béke utca, illetve 
a Várhegy utca használatával biztonságosan elérhető lenne a vasútállomás az önkormányzat, 
illetve az Anna-kápolna felől. A Györgyhegyről a II. kerület határáig kényelmesen el lehet jutni. 
Itt a Hűvösvölgy felé való folytatás a kihívás: a II. kerülettel megvizsgáljuk egy erdei kerékpárút 
lehetőségét. A Madách utca, Párkány utca, Szentiváni utca, Tavasz utca vonalon pedig a 
Hutweide is elérhető lenne biciklivel – itt sem biciklisávot, hanem csak a biciklis közlekedésre 
való figyelemfelhívást tartjuk szükségesnek, hogy az autósok jobban hozzászokjanak ahhoz, 
hogy a bringások is használják az utakat.  
Szükség van emellett megfelelő biciklitárolókra, egészen pontosan a Templom téren és a 
közintézményeink udvarain. A vasútállomásnál pedig olyan megoldás kell, hogy egy nagyobb 
értékű, akár elektromos biciklit is ott merhessünk hagyni. 
Belátható, hogy ez eddig nem a nagy anyagi áldozatok miatt nem valósult meg. Mi ezen a téren 
is előre fogunk tudni lépni. 
 

Együtt közlekedünk, egymásra figyelünk. 
 
 

FELPEZSDÍTJÜK A KULTÚRÁT 
 
 
TÁMOGATJUK A NEMZETISÉGI CSOPORTOK MUNKÁJÁT 
 
Solymár sokszínű, de abban nincs vita, hogy a sváb közösség a település lelke. Meg kell becsülni 
azok munkáját, akik nagy erőfeszítéssel érik el hagyományaink megőrzését, táplálva nemcsak a 
sváb közösséget, de a solymári identitást is. A Lustige Zwerge, a Svábház, a Heimatverein, a 
Herbstrosen, a Reményi Margit Táncegyüttes, az Asszonykórus mind-mind kapcsolódási pontok 
közösségünk számára. Célunk, hogy a sváb szokások megéléséből a teljes közösség 
gazdagodhasson. Az Önkormányzat erőforrásaival, lehetőségeivel támogatni akarjuk a 
nemzetiségi önkormányzat munkáját, hogy jelenlétükkel megfűszerezzék Solymár életét. 
 

Múltunkból meríthetünk erőt jövőnk alakítására! 
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CIVIL ÉLET ANYAGI TÁMOGATÁSA 
 
Solymár évek óta jelentős összeget áldoz a civil szervezetek segítésére; az utóbbi években – 
nagyon helyesen – pályázati keret formájában. A TESO Egyesület ezt a támogatást ki szeretné 
egészíteni azzal, hogy a különböző pályázati lehetőségekkel való éléshez szakmai támogatást 
nyújt (pályázatfigyelés, pályázatírás támogatása, pályázati elszámolás támogatása). 
 
KULTURÁLIS ÉLET TÁMOGATÁSA 
 
A művelődési ház, és tagintézményei értékes munkát végeznek azért, hogy Solymáron legyen 
színvonalas kulturális élet. Mi támogatni szeretnénk az erőfeszítéseiket. 
A művelődési ház fala vizesedik; ennek megoldása évek óta mindig elhalasztásra kerül. Mi ezt a 
beruházást azonnal végrehajtanánk. 
A Tűzoltószertár emeleti terme, és az új Rendezvényhelyszín kihasználatlanul áll, nem 
kapcsolódtak be Solymár „hétköznapi” kulturális életébe, miközben a Művelődési Ház gyakran 
teremhiánnyal küzd. 
 
A XXI. század hírzajjal fel kell venni a versenyt. Mi úgy gondoljuk, hogy a solymaronline feladata 
az, hogy támogassa a kulturális programok olyan módon való meghirdetését, hogy az 
mindenkihez eljusson; ennek az oldalnak a jelenlegi teljesítménye értékelhetetlen. 
 
Ha már különböző okokból elkészült az rendezvényhelyszín, akkor azt ki is kell használni. 
Koncertekkel, sportnapokkal és különféle programokkal akarjuk feltenni ezt Solymár kulturális 
térképére. 
 
A solymári vár településünk legkiemelkedőbb látványossága, aminek fejlesztése az utóbbi 
években megállt, de így is szép számmal fogad látogatókat. Mi fontosnak tartjuk, hogy ezt 
visszahódítsuk a solymári lakosok számára: koncertekre, rendezvényekre invitáljuk majd a 
helyben lakókat, hogy ne csak a turisták, de mi solymáriak is kiélvezzük a vár különleges 
adottságait, atmoszféráját. Tárjuk fel a solymári várban rejlő lehetőségeket! 
 
Solymáron több helyen megvalósítható lenne kertmozi; a közösségépítő filmnézéseket vissza 
lehetne hozni a település életébe, akár a plébánia udvarán, akár a várban, vagy az új 
rendezvényhelyszínen. 
 
Hagyományőrző és nemzeti ünnepeinket a gyerekekkel kellene együtt ünnepelni, ahol 
találkozhat idős és fiatal. 

 
 

GYERMEKEINK KORSZERŰ INTÉZMÉNYEKET ÉRDEMELNEK 
 
 

ÚJ ÓVODA ÉPÍTÉSE 
 
A Napsugár Óvodában áprilisban történt csőtörés - aminek eredményeként hetekig a Kék Oviba 
kellett átjárnia a gyerekeknek - újból rámutatott arra, hogy a Napsugár Óvoda – az ott dolgozók 
szakmai munkájától függetlenül – nagyon rossz műszaki állapotban van. Ennek kiváltására az 
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Önkormányzat évekkel ezelőtt megtervezte az új óvodát a Györgyhegyre, a kivitelezés azonban 
nem indult meg. 2016 óta várunk pályázati forrásra. 
Eközben a mostani önkormányzati ciklusban új bölcsőde épült Pilisvörösváron és Pilisborosjenőn 
és új óvoda épült, vagy óvoda fejlesztés történt Pilisvörösváron, Pilisborosjenőn, Szentendrén, 
Budakalászon, Bicskén, Biatorbágyon és Zsámbékon, hogy csak a közeli példákat említsük. Volt, 
ahol uniós-, volt, ahol hazai forrást, vagy egyházi támogatást sikerült szerezni, de ezek a 
települések mind előre tudtak lépni ebben a kérdésben. 
Csapatunkkal sokkal több pályázaton szeretnénk indulni, mint korábban és ebben pályázatíró 
szakemberek is segítenek minket, és már konkrét, az előttünk álló időszakra vonatkozó 
pályázatokat is kinéztünk. 
 

Solymár megérdemli, hogy helyben járjanak a gyermekei óvodába. 
 
KISISKOLA ÚJJÁÉPÍTÉSE 
 
A solymári Kisiskola nagyon leromlott műszaki állapotban van. Évek óta kész vannak a tervei, de 
eddig mindig talált rá indokot a magyar állam, hogy miért ne építse újjá. 
A felújítást kell lobbizni, és ha a döntéshozók tétováznak, az országos politikától független TESO 
Egyesület nem lesz tétlen a nyilvánossághoz fordulni, vagy más nyomásgyakorlási módszerekkel 
élni. 
 

Solymárnak szüksége van az új épületre, és ezt meg kell hallják a döntéshozók! 
 
KAMASZKLUB 
 
A kamaszok számára kell egy hely; mind kültéri, mind beltéri, ahol találkozhatnak, 
kikapcsolódhatnak együtt lehetnek. Ennek megfelelően kell alakítanunk köztereinken, és létre 
kell hoznunk egy kamasz klubbot. 

 
Nekünk már konkrét helyszínre is van ötletünk! 

 
KÜLÖNLEGES GYEREKEK 
 
Ahogy mindenütt, Solymáron is sok SNI-s, vagy más spektrum betegséggel élő gyermek él, akik 
ellátása Solymáron nem megoldott. A Csodatücsök Alapítvány jól összefogja a fogyatékos 
gyermekek/felnőttek érdekképviseletét, mi segíteni szeretnénk, hogy az SNI-sek számára is 
létrejöjjön hasonló támogató közeg. 
Támogatni kell a különféle korai fejlesztések elérhetőségét a solymári gyermekek számára és az 
önkormányzatnak feladata az intézményi háttér biztosítása az ilyen, speciális helyzetben lévő 
gyermekek, és családjaik számára.  
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ÚJRA SPORTOLJ SOLYMÁR! 
 
 
PEMÜ SPORTTELEP HELYZETE 
 
A PEMÜ Sporttelep bezárásához hosszú, évtizedes folyamat vezetett; sajnos abban az 
időszakban, amikor még szabadon használhatták a solymári sportolók a pályákat és a csarnokot, 
nem történtek meg azok a lépések, amik az ingatlan-komplexum fenntartásához szükségesek 
lettek volna. 
Úgy tudjuk, hogy a PEMÜ jelenleg csak az eladásban gondolkodik, és addig bármiféle 
használatba adástól elzárkózik. Mi mégis szeretnénk leülni tárgyalni, egy új szemlélettel: egy 10-
15 éves távban szeretnénk a PEMÜ elé tárni egy beruházási tervet arról, hogy hogyan lehet ezt 
a kérdést megoldani, hogyan lehet kisebb-nagyobb beruházásokkal, és a használat fokozatos 
bővítésével egy olyan pezsgő sportközpontot létrehozni, amire akár a magyar állam, akár más 
befektető könnyebben tudja azt mondani, hogy megveszi. 
 

Mi mindent meg fogunk tenni annak érdekében, hogy előre lépjünk! 
 
SPORTOLÁS ALTERNATÍVÁT BIZTOSÍTUNK 
 
Solymáron a sportnak hangsúlyosan erős a közösség teremtő ereje; egy megtartó közösség 
pedig kulcs szerepet játszik a fiatalok életében. Ezért is elengedhetetlen a sportolási lehetőségek 
bővítése. 
 
A PEMÜ Sporttelep sorától függetlenül megteremtenénk különböző sportolási alternatívákat, 
akár önkormányzati telkeken is. A Solymári Sportklubbal együttműködve egy műfüves focipályát 
és egyéb sportlétesítményeket alakítanánk ki a rendezvényhelyszínen. Pingpong asztalokat 
szeretnénk kitenni a plébánia udvaron nyárra és a sportolni vágyók igényeihez igazodva minél 
több lehetőséget szeretnénk adni a közös mozgásra, kikapcsolódásra. 

 
 

UTCÁK ÉS ESŐVÍZKEZELÉS 
 
 
A HELYI KÖZUTAK ÉS TARTOZÉKAINAK KIALAKÍTÁSA ÉS FENNTARTÁSA 
 
Solymár nagy figyelmet szentel az új utak építésére, illetve a vis maior pályázatokból való 
úthelyreállításokra. Mi lenne, ha nem várnánk a vis maior helyzetek bekövetkeztéig? Tudatos, 
ütemezett tervezéssel, és a végleges megoldásokkal is összhangban álló költséghatékony 
lépésekkel (viacolor, vagy más olcsóbb burkolat, árok és útkarbantartás).  
 

Solymár szebb utcákat érdemel! 
 
Solymáron mindig is voltak szilárd burkolattal nem rendelkező utak. Az elmúlt években-
évtizedekben, sok millió forint pályázati pénzt és sok önkormányzati telket fordított az 
Önkormányzat aszfaltozásra. Az elkészült utak viszont magukkal hozták a felgyorsult autós 
forgalmat. A TESO Egyesület fontosnak tartja, hogy Solymár murvás útjai rendszeresebben 
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legyenek karbantartva. Így már rövid távon is megszüntethető a rossz burkolatból, és a 
vízelvezetés hiányából fakadó napi frusztráció az itt élők számára. Számunkra nem az aszfalt a 
kizárólagos megoldás. A mellékutcákban helye lehet a viacolornak, vagy más technológiák 
alkalmazásának is. Olyan megoldásra van szükség, ami nem porol, elérhető és érdemi 
előrelépést jelent. 
 
A járdák kialakítását – baleset kockázati szempontból – rangsorolni kell, és fel kell gyorsítani. 
 
A rendezési terven kijelölt fasorokat – akár a lakosság önkéntes bevonásával – el kell ültetni. A 
fasorok csökkentik az esővíz terhelést, a por és zajterhelést és javítják a mikroklímát. Ahol fasor 
kialakítására nincs lehetőség, ott sövényt, vagy akár évelő lágyszárúakat érdemes ültetni. 
 

Minden solymári megérdemli a biztonságos gyalogos és 
autós közlekedésre alkalmas utcákat. 

 
ESŐVÍZ KEZELÉSE 
 
Az utcán hömpölygő villámárvizek rombolják az utak szegélyét, a csatornába vezetett esővíz, 
pedig a szennyvíztisztításban okoz károkat. Az Önkormányzatnak saját intézményei 
vízelvezetésének megoldásával kell mintát adnia a lehetséges megoldásokról. 
Az esővízkezelés terén a nagy műtárgyépítések igen drágák, az Önkormányzat az elmúlt 
évtizedekben csak az esővíz minél gyorsabb elvezetését célzó árok építéseket, partfal 
rekonstrukciókat végzett. Mi azt mondjuk: „Sok kicsi sokra megy”! A legkritikusabb területektől 
kezdve, utcáról-utcára meg kell vizsgálni, hogy mit tehetünk az esővíz negatív hatásainak 
csökkentése érdekében. 
A helyi adottságoknak megfelelő fák, sövények telepítésével is csökkenthető az utcákat terhelő 
esővíz mennyisége. Ahol lehet, olyan árkokat kell kialakítani, amik minél nagyobb szikkasztó 
képességgel is rendelkeznek, hogy kevesebb vizet kelljen a felszínen tovább vezetni. Így például 
a Törökkút utca széles zöld sávja alkalmassá tehető az érintett rész esővízének jelentős mértékű 
szikkasztására, ami segíti a lentebbi szakaszok vízkezelését. A Hősök utcai árok helyreállításakor 
szikkasztásra alkalmas megoldást kell kialakítani; a Páneurópai park vízszikkasztó kapacitását is 
ki kell használni. 
 
Nem csak ösztönözni, de az Önkormányzat részéről támogatni is kell az esővíz lakossági gyűjtését 
és felhasználását. Az ivóvízzel locsolás helyett át kell térnünk az esővíz használatára, ezzel 
csökkentve az ívóvíz rendszer terhelését is. 
 
Mielőbb meg kell kezdeni a villámárvizekkel szembeni hatékony fellépést, mert komoly gondok 
zúdulhatnak a nyakunkba. 
 

Használjuk okosan az esővizet! 
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HELYI ADÓK, GAZDASÁGSZERVEZÉS 
 
 
Ösztönözni kell, hogy a solymári lakosok vállalkozásaikat is solymári székhellyel, Solymáron 
üzemeltessék. Ezzel kapcsolatban fel kell mérni, hogy ennek milyen akadályai vannak, és ezekkel 
szemben fel kell lépni. A helyben lakó, helyben dolgozó vállalkozók településünk megbecsülését 
érdemlik. 
 
Solymár a földkárpótlással különleges lehetőséget kapott. Ösztönözni kell, hogy a kárpótoltak 
egymással összehangoltan használják földjeiket, és lehetőleg a kertgazdálkodás, zöldség és 
gyümölcstermesztés, állattartás felé mozduljanak el. A helyben termelt élelmiszer egészségügyi, 
élelmiszerbiztonsági vetülettel is rendelkezik, és egy olyan lehetőség Budapest határában, ami 
egyedi értéke lehetne Solymárnak. 
Ennek során érdemes keresni a szakemberek, szakmai szervezetek támogatását, és a pályázati 
lehetőségeket egy fenntartható gazdálkodás kialakítása – akár mintagazdaság létrehozása – 
érdekében. 
 
Egy termelői piac létrehozása érdekében össze kell szervezni a potenciális vásárlók és eladók 
köreit, hogy ebből Solymáron is kinőhessen egy saját rendszeres piac. 
 

 
FENNTARTHATÓSÁG - KÖRNYEZETVÉDELEM 

 
 
Az önkormányzat ezért akkor gazdálkodik felelősen, ha nem csak költségvetési szempontból 
tervez fenntarthatóan (vagyis nem tervez költségvetési hiányt), hanem az anyagi források 
felhasználása során is a környezetünket gazdagító, felelős módon költekezik; ezzel példát 
mutatva saját lakóinak, és más közösségeknek is. Ebben sok jó példára hagyatkozhatunk, és nem 
mi leszünk az elsők, akik elindulnak ezen az úton. 
 
Ennek egyik első lépése az kell legyen, hogy az önkormányzat intézményeinek műszaki állapotát 
fenntarthatósági szempontból értékelni kell, és végre kell hajtani a rövid és hosszútávú 
megtérüléssel járó beruházásokat a fenntartható üzemeltetés érdekében. Ennek jó példája volt 
a LED világításra való átállás az energiaválság idején; ezt tudatosan tovább kell terveznünk. 
 

 
SZEBB HÉTKÖZNAPOKAT SOLYMÁRON! 

 
 
Nem mindenhez kellenek nagy összegek. Sok mindenhez már az is elég, ha kis lépésekben, új 
gondolkodással, nyitottabb hozzáállással gondolkodunk. Nekünk rengeteg ötletünk van. 
  
KUTYAFUTTATÓK 
 
Elkötelezettek vagyunk, hogy minél előbb legyenek Solymáron kutyafuttatók. Szükség van 
ezekre a területekre, hiszen lakáson kívül csak itt szabad elengedni a kutyákat. 
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A rendezvényhelyszín alatt tervben van ennek kialakítása, fokozatosan, a tereprendezés és a 
szükséges előkészítő lépések után. Mi úgy gondoljuk, hogy a lakótelep alatt lévő önkormányzati 
telkek között találunk majd olyat, amin ezt fél éven belül meg tudjuk valósítani és a 
Györgyhegyen is lesz rá lehetőség. 
 
JÓZSEF ATTILA UTCA MEGSZÉPÍTÉSE 
 
A József Attila utca Solymár egyik legfontosabb utcája. Bár óriási rajta a terhelés, mi úgy látjuk, 
hogy itt is van lehetőség az előre lépesre. Az itt lakókkal egyeztetve fákkal, sövényekkel, 
futónövényekkel is zöldíthető az utcakép. 
 

Legyen ez az utca újra olyan szép és rendezett, amit egy sváb település megérdemel! 
 
PANELHÁZAK PÁLYÁZATAINAK TÁMOGATÁSA 
 
Solymáron sokan laknak panelházakban. Ezek gazdaságossága, értékállósága csak a megfelelő 
pályázati felújításokkal biztosítható. Az önkormányzat részéről minden támogatást meg 
kívánunk adni az ilyen pályázatokon való részvételhez, a pályázatfigyeléstől kezdve, az 
adminisztrációs akadályok leküzdésén át a megvalósítás műszaki ellenőrzésének támogatásáig. 
Korszerű, energiatakarékos társasházakra van szükség Solymáron. 
 
LÁBBUSSZAL AZ ISKOLÁBA 
 
Sok településen kialakítottak már olyan programokat, amik keretében a gyerekek közösen, 
felnőtt felügyelettel gyalog mennek iskolába. Ennek pozitív hatásait nem is kell részleteznünk. 
Csak egy kis lendület, kitartás, és nem utolsó sorban szülői példamutatás kell hozzá! 
 
KEREKHEGYI JÁTSZÓTÉR FEJLESZTÉSE 
 
A Kerekhegyi játszótér az ott élő kisgyermekesek számára az egyetlen, gyalog/biciklivel elérhető 
közösségi tér. Sajnos az elmúlt években nem, hogy nem fejlődött, de folyamatosan lepusztult. 
Ezt is egy Solymárhoz méltó játszótérré fogjuk fejleszteni, ahol a kisebbek és nagyobbak is 
megtalálják a kikapcsolódási lehetőséget. Legyen ez egy pezsgő találkozópont Kerekhegyen! 
 
ÜLTESSÜNK KÖZÖSEN 
 
A településen belül a fák sorsa változó. Van, ahol hagyják kihalni az idős gyümölcsfákat, és sok 
helyen látunk örökzöld sövényeket, vagy telepített pázsitot. A vonatkozó tervlapok sok helyen 
tartalmaznak fasorokat - megvalósítandó célként. Mi, az adott ültetési helyhez párosított 
megfelelő fajták kiválasztásával elültetnénk ezeket, és ösztönöznék a lakosságot is arra, hogy 
ahol lehet, zöldítsük az útpadkákat. A fák, sövények, de még egy egyszerű nyírott gyep is jelentős 
mennyiségű esővizet nyel el és hűti a környezetét, így közvetlenül meghálálja a törődést. 
 

Több növény, gondozottabb környezet, szebb Solymár! 
 
HUTWEIDE ÚJ KAPUJA 
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Hosszú évek óta téma a Hutweidéből való kijutást biztosító alternatív útvonal kialakítása. A 
Széles utca állami tulajdon, az Ásvány utca alja jogilag nem létezik. Értjük, hogy hosszú folyamat 
a Széles utca önkormányzati tulajdonba vétele, és az Ásvány utca jogi helyzetének rendezése. 
Mi nem hagynák megrekedni ezeket a folyamatokat a bürokratikus útvesztőkben, hanem a jogi 
és műszaki előkészítést párhuzamosan folytatva egy autóval is járható kijárót alakítanánk ki a 
következő önkormányzati ciklusban!  
 
LEGYENEK KÖZÖSEK A KÖZTERÜLETEK 
 
Az önkormányzat tulajdonában lévő építési telkeken célszerű közpark hálózatot létrehozni, mely 
azonban nem zárja ki ezek későbbi értékesítését. 
 
JEGENYE-VÖLGY 
 
A COVID óta a Rózsika-forrást és az Alsó-Jegenye völgyet hétvégente megrohamozzák a fővárosi 
turisták (annak ellenére is, hogy az elmosott hidak helyén továbbra sincsenek kialakítva az ígért 
gázló). Mi szeretnénk segíteni abban, hogy a hétköznapokban a solymáriak kényelmesebben 
pihenhessenek a völgyben, élvezhessék az erdő szomszédságát. A tűzrakóhelyek kialakításával, 
padok karbantartásával, kukák kihelyezésével mind-mind hozzájárulhatunk a solymáriak 
komfortos kikapcsolódásához. 

 
Adjuk vissza a solymáriaknak a Jegenye-völgyet! 

 
 

TEGYÜNK EGYÜTT SOLYMÁRÉRT 
 
 
Programunk nem csak útmutató, de gondolatébresztő is szeretne lenni. Bízunk benne, hogy 
ennek mentén lesz lehetőségünk elindulni egy olyan közös úton, amin együtt alakítjuk Solymár 
jövőjét! Az Ön részvételére is számítunk; kérjük írja meg a TESO Egyesület számára véleményét, 
meglátásait, ötleteit elérhetőségeink egyikén (postacím: 2083 Solymár, Ibolya utca 5.; email: 
tesokor@gmail.com)! 
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